
  

CONSELL TERRITORIAL DE PLA D’EN BOET-PERAMÀSde

Número sessió: 42

Caràcter: Ordinari

Data: 22 de novembre de 2022

Hora: 18.45 h

Lloc: Centre Cívic Pla d’en Boet

Hi assisteixen:
Assoc. de veïns de Peramàs-Esmandies Vocal
Assoc. de veïns de Peramàs-Esmandies Vocal
Assoc. de veïns de Pla d’en Boet el Rengle Vocal
Assoc. Esportiva Boet Mataró - Tres Viles Vocal
Grup municipal En Comú Podem Vicepresidenta
LPR Ciutadà/na a títol individual
Laura Seijo Elvira Presidenta
Pau Timoneda Batlle Secretari accidental
Albert Terrones Cap del Servei d’habitatge
Lidia Pérez Cap del servei de mobilitat
Joan Campmajó Director de Projectes Estratègics.  

Oficina Tècnica de Gestió de Residus i 
Impuls de l’Economia Circular

S’excusen:
Negoci Empresa Mataró Vocal
Grup Municipal ERC-MES-AM Vocal
Grup Municipal PSC-CP Vocal

No assisteixen:
Assoc. de veïns de Torre Llauder Vocal
Grup Municipal Ciutadans Vocal
Grup municipal Junts per Mataró Vocal
MDM (ciutadà proposat per presidència) Vocal
FPR (ciutadà proposat per presidència) Vocal
AMPA Col·legi Públic Torre Llauder Vocal
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Ordre del dia:

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta del Consell ordinari del 12 de juliol de 2022.

2. Informació  sobre  els  fons  europeus  Next  Generation  i  el  programa  de  subvencions  per  a  la
rehabilitació energètica d’edificis i habitatges.

3. Pla d’asfaltats

4. Presentació dels resultats de l'enquesta ciutadana sobre la neteja i la recollida de residus a la ciutat.

5. Informacions i prioritats pressupost Ajuntament 2023

6. Pressupostos Participatius 2022.

7. Seguiment llista de demandes Pla d’en boet

8. Sobrevinguts

9. Precs i preguntes

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta del Consell ordinari del 29 de març de 2022.

S’aprova l’acta per unanimitat.

3. Pla d’asfaltats

S’acorda modificar l’ordre dels punts de l’ordre del dia i començar pel 3. Pla d’asfaltats. En aquest punt
s’inclouen també altres temes aprofitant la presència de la cap del servei de mobilitat.

La presentació amb la informació detallada es farà arribar als membres del consell.

- Projecte executiu d’actuacions de manteniment i millora a la via pública, any 2022

Aquest pla consta de 6 tipologies d’actuacions. Reforç de calçades, Reurbanització de carrers, renovació de
calçades,ampliació - reparació de voreres, passos elevats i cruïlles elevades.

La cap de mobilitat detalla la part del pla d’asfaltats que afecta al Pla d’en Boet i Peramàs  mostrant el
plànol i els carrers on es faran.

A la pàgina web municipal, a l’apartat de “ciutat al dia” es pot consultar tota la informació detallada i fer-
ne el seguiment..

La representant de l’AV Permàs – Esmandies apunta que havien demanat incloure un pas de vianants del
carrer Bialet Masé.

La cap del servei de mobilitat explica que no està previst en aquest pla però que ja es va recollir la seva
demanda per incloure aquest carrer en el següent pla.
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- Projecte executiu de millores de la seguretat als entorns escolars de Mataró.

S’explica l’afectació a les escoles Josep Montserrat i Sol Ixent. S’havia fet una ampliació de voreres amb
pintura i pilones i ara es farà definitiva aquesta ampliació. Aquestes actuacions estan coordinades amb el
pla d’asfaltats.

- Projecte executiu de millora de la mobilitat i la seguretat viària del polígon industrial Pla d’en Boet.

Aquest projecte ja es va explicar al Consell Territorial i ara es porta per informar que el 14 de novembre ja
van començar les obres. Es farà que tots els carrers del polígon siguin de sentit  únic i  s’incorporaran
rotondes a les cruïlles.

Millorarà  la  seguretat  a  l’entorn  i  es  guanyaran  places  d’aparcament,  cosa  que  repercutirà  també  en
l’aparcament a la zona residencial.

- Traslladar la parada del bus entre el carrer Francesc Macià amb St Valentí, sentit baixada.

Aquesta és una demanda de l’AV Pla d’en Boet. Si es vol posar marquesina es pot posar davant del 161 del
c. Sant Cugat. Quedaria desplaçada uns 75 metres respecte l’actual. Pel que fa a la L4 queda una mica
allunyada de la següent parada a Pl. Joaquim Galí, serien uns 620 metres de recorregut bus (uns 470 en
línia recta). Des del servei de mobilitat no veuen inconvenient en traslladar-la si als membres del consell
els hi sembla bé.

En el cas que es formalitzi algun gual potser s’hauria de traslladar una mica més encara.

- Inclusió dels contenidors que s’han de desplaçar de la rda. de la República al c. Hernan Cortés.

La Cap del Servei de Mobilitat ofereix dues opcions als membres del consell.

 

La opció 1 canvia tot l’estacionament a la banda muntanya, quedant 5 places d’estacionament lliure, més 3
noves places per a moto. A la banda muntanya s’hi desplaça el PMR, la reserva de la Fundació Maresme,
la zona de C/D, i s’hi encabeixen els nous contenidors.

La opció 2 canvia l’estacionament a la banda muntanya només en el primer tram, el més proper a la rda.
República. A la banda muntanya queden la zona de C/D, els contenidors, i  la reserva de la Fundació
Maresme. La resta queda situat  a banda mar (7 places d’estacionament lliure)  i  el  PMR, que s’ha de
desplaçar uns 10 metres de la seva posició actual.

Els membres del consell per unanimitat veuen millor la opció 1.

2.  Informació  sobre  els  fons  europeus  Next  Generation  i  el  programa de  subvencions  per  a  la
rehabilitació energètica d’edificis i habitatges.

Al cap del Servei d’habitatge explica el canvi d’orientació en les ajudes a la rehabilitació en el marc del
Next Generation. Fins ara hi havia uns ajuts a la rehabilitació de la Generalitat complementats amb els de
l’Ajuntament que bàsicament cobrien les deficiències trobades en les inspeccions dels edificis. Problemes
de manteniment, conservació... Això ha canviat, ara hi ha un canvi de concepte centrat en la sostenibilitat i
la rehabilitació energètica dels edificis.
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Qualsevol  ajut  del  programa Next  Generation  passa  per  una millora  en  l’eficiència  energètica.  Poden
finançar qualsevol actuació sempre i només si l’edifici millora el seu rendiment energètic.

Intervenir sobre la eficiència energètica és un sobrecost però la rehabilitació va més enllà d’un simple
manteniment.

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle que aquest sobrecost deixarà fora de les ajudes a moltes
comunitats d’edificis que no el podran assumir. Considera que això no facilita l’accés a la rehabilitació a
les comunitats.

El cap del Servei d’Habitatge recorda que aquestes ajudes són de la Generalitat, que l’ajuntament el que fa
és  tramitar-les  i  informar-ne.  Aquestes  ajudes  són menys atractives  per  comunitats  que no pretenguin
millorar energèticament.

L’origen d’aquestes subvencions és la Comunitat Europea que és la que marca aquests criteri.

La senyora LPR expressa que si millores energèticament la subvenció ja inclou tota la resta.

El cap del Servei d’Habitatge explica que aquesta subvenció te tres línies principals que passa a detallar
seguin la presentació.

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle pregunta sila subvenció inclou la retirada d’amiant. 

Hi ha un paquet especial que si que ho cobreix però sempre dintre de la reforma que millori l’eficiència
energètica.

La durada d’aquestes ajudes dependrà del pressupost, fins el 2023 segur, 2024 gairebé segur. Les obres han
d’estar acabades abans del 30 de juny del 2026 que és quan acaba el Next Generation.

La representant de l’Associació Esportiva Boet Mataró - Tres Viles demana si els diners els han d’avançar
les comunitats  i després es rep la subvenció. Això fa que sigui molt difícil pels propietaris.

Els diners s’han de pagar, justificar i demostrar que has millorat energèticament per rebre la subvenció.

La diferència amb altres anys és que la Generalitat a firmat convenis amb els col·legis d'aparelladors i
arquitectes perquè sigui el professional que fa el projecte el que directament tramiti l’ajuda.

La funció de l’ajuntament és fer costat a la comunitat i assessorar en aquesta fase prèvia fins que es passi el
testimoni als professionals.

S’acorda fer arribar la presentació i informació sobre els fons europeus Next Generation i el programa de
subvencions per a la rehabilitació energètica d’edificis i habitatges als membres del consell.

4. Presentació dels resultats de l'enquesta ciutadana sobre la neteja i  la recollida de residus a la
ciutat.

Director de Projectes Estratègics de la Oficina Tècnica de Gestió de Residus i  Impuls de l’Economia
Circular explica els resultats de l’enquesta especificant els resultats concrets pels territoris de Pla d’en Boet
i Peramàs.

El contracte de neteja contempla que cada any es realitzi aquesta enquesta per conèixer la opinió que tenen
els ciutadans del servei.

Aquesta enquesta s’ha fet a més de 1500 persones,  entre elles 90 al Pla d’en Boet i 124 a Peramàs i s’han
extret les dades per barris
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En aquest territori destaca com a problema principal l’incivisme. Els dos barris valoren la la neteja del seu
barri per sobre de la mitjana de la ciutat.

El director de Projectes Estratègics de la Oficina Tècnica de Gestió de Residus i Impuls de l’Economia
Circular explica els resultats per apartats. Aquests resultats es poden veure a la presentació.

S’acorda fer arribar la presentació sobre els resultats de l'enquesta ciutadana sobre la neteja i la recollida de
residus a la ciutat als membres del consell.

La senyora LPR  pregunta  en que consisteix el  servei  fem dissabte i  cada quan es  fa i  considera  que
s’haurien de netejar més els contenidors.

El servei Fem dissabte consisteix en la neteja a fons d’un o diversos carrers i es realitza cada 15 dies a un
barri  diferent.  Es  pregunta  a  les  Associacions  veïnals  quins  carrers  creuen  més  necessaris  netejar  i
s’acorden conjuntament. Està previst pel següent servei els carrer Alarona, Ciutat Freta i  els passatges
entremig.

Pel que fa als contenidors es netegen cada 3 setmanes a fons, incloent per sota, tots els contenidors de la
ciutat.

S’explica també el funcionament de l’aplicació MataróNeta.

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle considera que s’ha deteriorat la neteja al barri i això
s’agreuja per la falta de pluja i veu preocupant que la gent consideri més net el centre de la ciutat que el seu
barri perquè es consideri que s’estan posant més recursos al Centre. També mostra preocupació per l’olor
que desprenen els contenidors.

El Pla d’en Boet té un servei de neteja diari. Cada dia es passa per tots els carrers. La quantitat de fulles
que cauen actualment és molt més gran que en anys anteriors. Hi ha un reforç de fulles, una màquina més
de les que es tenien, només destinada a la recollida de fulles. S’està valorant reorganitzar serveis per aquest
tema.

Pel que fa a les olors, a l’estiu es netegen els contenidors cada 15 dies (per dins). De maig a octubre.

5. Informacions i prioritats pressupost Ajuntament 2023.

La Presidenta del consell explica que ha augmentat molt la despesa de l’Ajuntament degut a l’augment de
preus.

Degut a la falta de temps es decideix no explicar aquest punt però es facilita el link on es pot consultar tota
la informació: https://www.mataro.cat/sites/audiencia-publica

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle demana poder donar la seva opinió i debatre sobre els
pressupostos. 

Se’ls emplaça a fer una trobada per parlar concretament sobre pressuposos.

6. Pressupostos Participatius 2022.
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Degut  a  la  falta  de  temps  s’acorda  enviar  tota  la  informació  sobre  els  pressupostos  participatius  als
membres del consell.

7. Seguiment llista de demandes Pla d’en boet.

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle fa un repàs de la llista de demandes dels veïns i veïnes del
pla d’en Boet.

Aquesta llista la van elaborar diferents serveis municipals a partir de les demandes arribades per diferents
vies referents al Pla d’en boet.

1- Arreglar paviment rampa carrer Castaños. 

Ja s’ha arreglat però demanen si s’hi pot col·locar una senyal especifica per evitar que hi passin els patinets
i les bicis.

Es passarà la demanda al servei corresponent.

2- Arreglar les pilones que es belluguen i col·locar les que falten al passatge Jaume II el Just. 

Fet, alguns veïns consideren que la reparació no durarà.

3- Arreglar tots els graons trencats de les escales del passatge Comptes Mir i Borrell. 

Arreglat.

4- Rates al barri. 

Durant el mes d’octubre i fins la primera quinzena de novembre s’han fet actuacions preventives 
al clavegueram de tota la ciutat. Pel que fa la zona en concret de3l passatge de Jaume II el Just es 
farà una inspecció a finals de novembre.

5- Traslladar la parada del bus del carrer Francesc Macià amb St Valentí, sentit baixada, Una mica
més amunt on la vorera es més ample, i col·locar una marquesina.

Aquest punt ja s’ha tractat.

6- El pas de vianants del carrer Francesc Macià amb Unió, davant del bar Monteys, no té 
visibilitat. 

Fet.

7- Col·locar una senyal de carrer sense sortida a la cruïlla de Francesc Macià amb Rosa Sensat.

Fet.

8- Arranjament plaça de Joaquim Galí i Vergés. 

Es farà la consulta sobre el parc infantil que s’hi ha col·locat. També sobre si el tancat del parc 
infantil pot tenir una obertura a l’altre banda per facilitar-ne l’accés.

9- Col·locar una senyal de carrer sense sortida a la cruïlla de Francesc Macià amb Rosa Sensat.

Es farà la consulta a mobilitat.
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10- Demanar al institut “Laia” que podin els arbres del pati que molesten a les edificacions veïnes.

Ja s’ha fet la petició per escrit a l’Institut Laia L’Arquera.

11- Millorar l’accessibilitat i l’entorn de Clos Arqueològic.

12- Adequació esplanada davant pavelló Eusebi Millan.

Finalment la proposta no ha sigut una de les escollides als pressupostos participatius.

8. Precs i preguntes

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle trasllada la demanda dels veïns del rengle de que arribi
una línia de bus a la zona.

S’està estudiant tota la línia de bus i s’està revisant per quan acabi el contracte incloure-ho.

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle també demana potenciar l’activitat econòmica a la zona
del Rengle.

L’AV Pla  d’en Boet  el  Rengle  demana la  creació d’una comissió per  fer  un seguiment  del  tema del
«botellón».

També demanen la creació d’una comissió de seguiment de la problemàtica de la Torre del Cogoll.

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle demana que s'arreglin els van arrencats del passatge Pau
Clarís i treure la zona de càrrega i descàrrega del carrer Pepeta Moreu ja que hi era pel supermercat que ja
no hi és.

La representant de l’AV Pla d’en Boet el Rengle també vol destacar que la zona al voltant de l’Espai Jove
està molt deteriorada (xeringues, bruticia). Sobretot el carreró de darrera de l’Espai Jove.

Acords i compromisos

- Aprovar l’acta de la reunió del passat consell per unanimitat

-  Fer arribar  als  membres  del  consell  la  presentació  sobre  el  “Projecte  executiu  d’actuacions  de
manteniment i millora a la via pública, any 2022”, el “Projecte executiu de millores de la seguretat als
entorns escolars de Mataró” i el Projecte executiu de millora de la mobilitat i la seguretat viària del polígon
industrial Pla d’en Boet.

- Fer arribar als membres del consell la presentació sobre els fons europeus Next Generation i el programa
de subvencions per a la rehabilitació energètica d’edificis i habitatges.

- Fer arribar la presentació sobre els resultats de l'enquesta ciutadana sobre la neteja i la recollida de residus
a la ciutat als membres del consell.

- Enviar tota la informació referent als Pressupostos Participatius als membres del consell

- Concertar una trobada amb les associacions veïnals per parlar sobre els pressupostos 2023

- Passar la demanda al servei corresponent de posar una senyalització específica a la rampa del carrer
Castanyos per evitar que hi passin patinets i bicis.

- Es farà la consulta sobre el parc infantil que s’ha col·locat a la Plaça Joaquim Galí. També sobre
si el tancat del parc infantil pot tenir una obertura a l’altre banda per facilitar-ne l’accés.
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- Fer la consulta a mobilitat sobre la senyal de carrer sense sortida a la cruïlla de Francesc Macià amb
Rosa Sensat.

- Fer arribar de nou, al servei corresponent, la necessitat de que arribi l’autobus a la zona del
Rengle.

- Traslladar al servei corresponent la voluntat de que es creï una comissió per fer un seguiment del
tema del «botellón».

- Traslladar al servei corresponent la voluntat de que es creï una comissió per fer un seguiment de la
problemàtica de la Torre del Cogoll.

- Tornar a passar l’avís que s’arreglin els bancs arrencats del passatge Pau clarís.

-  Demanar  la  retirada  de la  zona  de  càrrega  i  descàrrega  del  carrer  Pepeta  Moreu ja  que  hi  era  pel
supermercat que ja no hi és.

Sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 21.00 h.

Presidenta del Consell Territorial Secretari

Laura Seijo Elvira Pau Timoneda Batlle

Mataró, 22 de Novembre de 2022
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